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Miljø- og Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 224 (MOF alm. 

del) stillet den 2.oktober 2015 efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL) 

  

 

Spørgsmål nr. (224): 

”Er ministeren enig i, at dyrevelfærd ikke nødvendigvis vil have høj prioritet i 

forskning, der først og fremmest har til formål at styrke pelsdyrerhvervets 

udviklingsmuligheder og konkurrenceevne, og at der endda kan være modstridende 

interesser mellem de to?” 

  

 

Svar: 

Til besvarelse af spørgsmålet, der vedrører Århus Universitets forskning, har jeg 

indhentet bidrag fra DCA – Nationalt Center for Fødevarer og Jordbrug, der udtaler 

følgende:  

 

”Aarhus Universitet har ved en gennemgang af bevillingerne fra Pelsdyrafgiftsfonden 

til AU fra 2011 til 2016 opgjort andelen af bevillinger til projekter med dyrevelfærd 

som det primære mål til mellem 34 % og 56 %. På denne baggrund må det 

konstateres, at pelsdyrafgiftsfonden i sin bevillingspraksis i stor udstrækning har 

tilgodeset AU-projekter med dyrevelfærd som det primære mål.”  

 

På baggrund af udtalelsen fra Aarhus Universitet kan jeg ikke erklære mig enig i, at 

dyrevelfærd ikke nødvendigvis har høj prioritet i den forskning, som Aarhus 

Universitet udfører med midler fra blandt andet Pelsdyrafgiftsfonden.  
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